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Hieronder een aanvulling op de beantwoording op de raadsvragen over de toekomstige 
bestrijding van de eikenprocessierups. De aanvulling op de beantwoording is vandaag met 
de betreffende portefeuillehouder besproken. 

De heer Toon Coopmans van de Dorpspartij heeft onderstaande vragen gesteld. Ik heb de 
antwoorden onder de vragen opgenomen.

1. Gaat u gezien het feit dat de Eikenprocessierups en de Sparrerups blijvers zijn en/of 
er aan zitten te komen het budget voor ziekten en plagen in 2020 verhogen?

De eikenprocessierups is sinds lange tijd aanwezig. De plaagdruk is sinds 2018 toegenomen 
met een piek in 2019. De verwachting is dat de plaagdruk in 2020 hetzelfde zal zijn als in 
2019. Een verhoging van het in 2019 initieel beschikbare budget is wel te verwachten. Dat 
budget is in 2019 met meer dan 100% overschreden. Met meer preventieve bestrijding 
verwachten wij wel dat de kosten in 2020 niet hoger zijn dan de uitgaven in 2019. 

2. Bent u voornemens om nog in 2019 met een aanvalsplan te komen hoe deze plagen 
te bestrijden in 2020 en verder?

Dat is wel het voornemen. We zijn daarbij wel afhankelijk van afstemming met de centrale 
overheid, provincie en omliggende gemeenten. Die willen we eerst raadplegen voordat we 
een definitief plan voor 2020 opstellen. Deze afstemming vindt in het najaar van 2019 plaats.

3. Het tegengaan van verspreiding van deze plagen vereist een gevarieerder 
inrichtingsplan van ons bomenbestand op de lange termijn en vraagt om meer 
diversiteit aan soorten bomen, minder laanstructuren en meer solitairen. Gaat u als 
bestuur werk maken van andere inrichtingsplannen naar de toekomst toe of ziet u 
hier voor als nog  geen noodzaak toe?

We zijn ons al langer bewust van de kwetsbaarheid van ons bomenbestand. In het 
“Bomenbeleidsplan Gemert-Bakel – Een sterk en waardevol bomenbestand 2016 – 2026” 
heeft de gemeenteraad bepaald dat ze op termijn een gevarieerder bomenbestand wil. In het 
“Boombeheerplan Gemeente Gemert-Bakel deel 1” dat het College in 2019 heeft vastgesteld 
is dit verder uitgewerkt. Onder andere om de kans op omvangrijke ziekten en plagen zoals 
met de eikenprocessierups in de toekomst te voorkomen. Zodra bomen in een laan uitvallen 
beoordelen we per situatie of en zo ja welke soort we terug planten. Bij nieuwbouwprojecten 
houden wij uiteraard ook rekening met de uitgangspunten uit het bomenbeleidsplan en het 
boombeheerplan. Het beperken van het aantal lanen is geen doel op zich. Lanen zijn 
namelijk waardevol voor vleermuizen en de grote hoeveelheid bomen in lanen zijn goed voor 
ons klimaat en de biodiversiteit. We zetten ons daarom in om de diversiteit in lanen te 
vergroten en niet op het terugdringen van lanen.



4. Stemmen wij als Gemert-Bakel de bestrijding van deze plaag af met onze 
buurtgemeenten en provincie betreffende waar we de processierups bestrijden en 
hoe we bestrijden.

Van 2010 tot en met 2017 is er nauwelijks sprake geweest van een plaag en was 
afstemming niet nodig. Met de ervaringen uit 2018 en 2019 willen wij voor 2020 graag 
afstemmen met onze omliggende gemeenten en de provincie. In oktober is er een overleg 
met de Peelgemeenten Asten, Deurne, Helmond, Laarbeek, Someren en Gemert-Bakel over 
dit onderwerp. Op 7 november is er een bijeenkomst op het provinciehuis over 
eikenprocessierupsen. De gemeente Gemert-Bakel is daarbij aanwezig. (door 
miscommunicatie had ik Someren over het hoofd gezien, dat heb ik recht gezet – ze zijn 
uitgenodigd)

     5. Is er al zicht op provinciale, landelijke coördinatie om deze plagen aan te pakken.

Op 25 september wordt er een bijeenkomst georganiseerd door het Kennisplatform 
eikenprocessierups dat is opgezet door het ministerie van LNV. De gemeente Gemert-Bakel 
is hierbij aanwezig. Het Kennisplatform stelt zichzelf tot doel om informatie te verzamelen en 
te verkrijgen, zodat alle informatie voor burgers, bedrijven en gemeenten op één loket te 
krijgen is. Zover bekend gaat het Kennisplatform of het ministerie niet coördineren in de 
feitelijke aanpak van de plaag. Dat is een taak die bij de gemeenten blijft liggen. 
Op 7 november wordt er een bijeenkomst georganiseerd door de provincie Noord-Brabant. 
Vooralsnog coördineert de provincie Noord-Brabant niet bij het beheersen van de 
eikenprocessierups. Of dat vanaf 2020 wel het geval zal zijn is nog niet bekend.


